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dr Andrzej Rataj 

Radny Miasta Poznania 

 

 

 

Poznań, dnia 10 grudnia 2018 roku 

Numer: 57 / 2018 

 

Szanowny Pan 

Jacek Jaśkowiak 

Prezydent Miasta Poznania 

 

INTERPELACJA 

 

w sprawie: problemu ubóstwa energetycznego i jego wpływu na powstawanie smogu 

 

Na podstawie art. 3 ust. 1 i art. 23 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie 

gminnym (Dz. U. z 2018 roku, poz. 994) i § 13 ust. 1 uchwały numer LXXX/1202/V/2010 

Rady Miasta Poznania z dnia 9 listopada 2010 roku w sprawie Statutu Miasta Poznania 

(Dz. Urz. Woj. Wlkp. z 2011 roku Nr 11, poz. 303), uprzejmie proszę o odpowiedź na 

niniejszą interpelację. 

 

Stan faktyczny 

 

W ostatnich latach coraz większą uwagę zwraca się na problem wielkiego zagrożenia 

i niebezpieczeństw wywoływanych przez smog, rozumiany jako zjawisko atmosferyczne 

powstałe w wyniku wymieszania się mgły z dymem i spalinami, emitowanymi w wyniku 

działalności człowieka. Niezbędne są pilne działania mające na celu polepszenie sytuacji 

również w Poznaniu. W tym zakresie w bardzo małym zakresie w debacie publicznej zwraca 

się uwagę na zjawisko ubóstwa energetycznego, istniejącego w znacznej mierze również 

w Poznaniu i mającego ogromny wpływ na powstawania smogu. Ubóstwo energetyczne jest 

sytuacją, gdzie gospodarstwo domowe nie ma możliwości finansowych na zapewnienie 

ogrzewania potrzebnego dla uzyskania odpowiedniej temperatury w pomieszczeniach, 

optymalnej dla swobodnej egzystencji człowieka. Wielu osób nie stać na odpowiednie 

ogrzewanie przyjazne dla środowiska i z konieczności zapewniają sobie ogrzewanie przez 



 2 

spalanie niskiej jakości paliwa, a także odpadów i tworzyw sztucznych. Nie jest zatem 

wystarczające podejmowanie programów mających na celu wymianę kotłów grzewczych, czy 

podłączanie budynków mieszkalnych do miejskiego systemu ogrzewania.  

 

Od wielu lat prowadząc działalność społeczną na poznańskim śródmieściu spotykam się z 

tym wielkim problemem, dotykającym tysiące mieszkańców, zwłaszcza w starych 

nieocieplonych kamienicach, o wysokich i przestronnych pomieszczeniach, których ogrzanie 

jest bardzo kosztowne. Sytuacje takie związane są zarówno ze wzrastającymi kosztami 

energii, niską efektywnością energetyczną starych budynków mieszkalnych oraz niestety 

niskimi dochodami gospodarstw domowych. W naszym mieście istnieją programy wsparcia 

dla osób o niskich dochodach również w zakresie dotacji energetycznej. Chcąc jednakże 

rozwiązać coraz większy problem smogu, powinniśmy w większym zakresie zwrócić uwagę 

na istniejące ubóstwo energetyczne przez rozwój sfery socjalnej. Może to budzić 

kontrowersje, jednakże mając na uwadze dobro wyższe, jakim jest poprawa jakości 

powietrza, warto przystąpić do odpowiednich działań.  

 

Pytania 

 

Zwracam się zatem z prośbą o odpowiedź na następujące pytania: 

 

1) czy w Poznaniu prowadzone są analizy dotyczące problemu ubóstwa energetycznego 

i jego wpływu na powstawanie smogu, a jeśli tak, to jakie są wyniki tych analiz, 

 

2) czy możliwe byłoby, kiedy możliwe byłoby i w jaki sposób możliwe byłoby podjęcie 

działań mających na celu zmniejszenie zakresu ubóstwa energetycznego w Poznaniu. 

 

 

(-) Andrzej Rataj 


